



## 北京市房山区诺德安达学校星级宿舍评分细则

### Scoring Rubric of Star Dormitories at Nord Anglia School Beijing, Fangshan

为了规范我校宿舍文明建设，提高学生文明程度，促使学生养成良好的生活、行为习惯，培养学生创造美、保持美的能力，形成良好的校风、校貌，本着公平、公正的原则，结合本校实际，制定星级寝室评比细则。

The following scoring rubric of star dormitories has been formulated in the principle of fairness and justice, and by taking into account the actual situations of our school. It is aimed at promoting the dormitory management of our school, helping students develop good habits, cultivating students' ability to create and maintain beauty, and creating a good school spirit.

#### 一. 评比项目：Evaluation items:

星级宿舍，优秀宿舍长，美丽寄宿生

Star Dormitories, Outstanding Dormitory Heads and Fantastic Boarders

#### 二. 评比范畴：Evaluation contents:

宿舍卫生、内务整理、(宿舍及自习活动) 纪律、财产维护、宿舍文化五个方面

Dormitory sanitation, room tidying, (dormitory and self-study) disciplines, property maintenance and dormitory culture



### 三. 星级宿舍评分细则：Scoring rubric of star dormitories:

评比总分=宿舍卫生（1分）+内务整理（3分）+纪律（4分）+财产维护（1分）  
+宿舍文化（1分）

Total score = dormitory sanitation (1 point) + room tidying (3 points) + disciplines (4 points) + property maintenance (1 point) + dormitory culture (1 point)

### 四. 评比要求：Evaluation requirements:

1. 宿舍卫生：室内无异味（0.5分）、室内地面无垃圾、污物、积水（0.5分）。

Dormitory sanitation: no odor in the dormitory (0.5 points), no garbage or water (0.5 points) on the floor.

2. 内务整理：Room tidying:

1) 床铺整洁，床单铺平（1分）

The beds are neat and the sheets are smoothed (1 point)

2) 毛巾、衣服叠放整齐，鞋子按要求摆放在指定位置。（0.5分）

The towels and clothes are neatly stacked, and the shoes are placed in the designated position as required. (0.5 points)

3) 洗漱物品摆放整齐。（0.5分）

The toiletries are kept in good order. (0.5 points)

4) 桌椅桌面整洁到位。（1分）

The tables and chairs are clean and in place. (1 point)

3. 纪律：Disciplines



- 1) 按时就寝、起床、上晚自习、参加活动 (1 分)。

Go to bed, get up, engage in self-study at night and participate in activities on time. (1 point)

- 2) 在宿舍区内或在晚自习以及活动中不大声喧哗、追跑打闹 (1 分)

No loud noise or chasing and running around in the dormitory area, during self-study at night or in school activities (1 point)

- 3) 同学之间相互尊重、相互帮助、相互团结，不讲脏话、粗话，不乱串宿舍。(1 分)

Respect each other, help each other, and unite with each other; do not speak vulgar or obscene language; and do not go about different dormitories. (1 point)

- 4) 服从管理，不顶撞寝管人员及值日老师，无偷盗行为。(1 分)

Obey the management of the housemaster and the teacher on duty, and do not contradict their orders; and do not engage in stealing. (1 point)

#### 4. 财产维护：Property maintenance

- 1) 宿舍内不乱贴标语、踢球、乱涂乱画、乱蹬墙；不浪费水电 (0.5 分)

No posters or footprints on the dormitory walls; no football kicking or scribbles in the dormitory; do not waste water or electricity (0.5 points)

- 2) 不破坏、损坏或遗失宿舍内的任何公物及设施。(0.5 分)

Do not destroy, damage or lose any public properties or facilities in the dormitory. (0.5 points)

#### 5. 宿舍文化：Dormitory culture:



1) 室内应张贴寄宿生相关规章制度 (0.5 分)

Relevant boarding rules and regulations are posted in the dormitories. (0.5 points)

2) 宿舍氛围和谐 (0.5 分)。

The dormitory atmosphere is harmonious (0.5 points).

五. 评比相关人员: Relevant evaluators

1. 各年级寄宿生代表 (评选成绩 60%)

Representatives of boarders of all grades (60% of the total score)

2. 相关宿舍管理老师 (评选成绩 40%)

Representatives of housemasters (40% of the total score)

六. 评定办法: Evaluation method:

1. 宿舍评选根据日常检查量化评分, 以月为单位计算总积分, 评选成绩最好男女生星级“文明宿舍”各 2 个, 优秀宿舍长各 2 人, 美丽寄宿生各 4 人。

The dormitory selection is based on the scores of daily inspections, and the total points are calculated on a monthly basis. Each month, two star “Model Dormitories”, two “Outstanding Dormitory Heads” and four “Beautiful Boarders” will be selected from boy and girl students each based on their scores.

2. 对获得“文明宿舍”称号的寝室进行表彰, 授予星级“文明宿舍”荣誉称号, 对宿舍挂牌表彰, 并给宿舍成员颁发奖状和奖品。



The dormitories that have won the title of "Model Dormitory" will be commended, awarded the honorary title of "Model Dormitory" and issued with a plate, and members of these dormitories will be awarded certificates and prizes.

3.对“优秀宿舍长”和“美丽寄宿生”颁发奖状和奖品。

Certificates and prizes will also be awarded to "Outstanding Dormitory Heads" and "Beautiful Boarders".

#### 七. 注意事项: Notes:

1. 各寄宿生要充分重视“文明宿舍”评选活动，深入学习考评细则。

All boarders should pay full attention to the selection of “Model Dormitories” and carefully learn the scoring rubric.

2.本规则自发布之日起开始施行，由寄宿生活部负责解释说明。

These rules shall be implemented from the date of release, and the Boarding Department will be responsible for interpretation.